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Białe Błota, 30.05.2023 r. 

BRG.0002.8.2023 

 

 

Protokół z LXXV Sesji VIII Kadencji Rady Gminy Białe Błota,  

która odbyła się 30.05.2023 r.  

w Auli Szkoły Podstawowej w Białych Błotach, ul. Czysta 1a 

 

 

Sesja trwała: od godziny 14:00 do godziny 21:23 

Sesję prowadził: Przewodniczący Rady Gminy Jacek Grzywacz 

Sekretarz obrad: Jacek Krzyżanowski 

Protokolant posiedzenia: Katarzyna Lutkowska 

Przebieg sesji został transmitowany, utrwalony za pomocą urządzenia rejestrującego obraz  

i dźwięk i stanowi załącznik do niniejszego protokołu, który jest informacją publiczną. 

 

W posiedzeniu wzięło udział 20 członków. 

Obecni: 

1. Bronisław Balcerowski 

2. Anna Banaszek 

3. Magdalena Burdanowska 

4. Kamilla Grzelak 

5. Jacek Grzywacz 

6. Krzysztof Kocikowski 

7. Jacek Krzyżanowski 

8. Karolina Lachowicz 

9. Aleksandra Lubońska 

10. Piotr Mądrzyński 

11. Krzysztof Michalak 

12. Zbigniew Moroz 

13. Leszek Niewiarowski 

14. Ilona Nowakowska 

15. Sławomir Ossowski 

16. Sławomir Ruge 

17. Henryk Sykut 

18. Magdalena Sznajder 

19. Katarzyna Tomicka 

20. Maria Wolsztyńska 

21. Łukasz Wyszomirski 

oraz: Wójt Gminy Białe Błota Dariusz Fundator, Skarbnik Gminy Katarzyna Strzygocka-

Kowalska, Sekretarz Gminy Ewa Galicka, mec. Maciej Dalka, Kierownicy Referatów Urzędu 
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Gminy Białe Błota, Kierownicy jednostek organizacyjnych, pracownicy Urzędu Gminy, sołtysi, 

mieszkańcy. 

 

Porządek obrad: 

1. Otwarcie LXXV Sesji VIII Kadencji Rady Gminy Białe Błota, powitanie oraz 

stwierdzenie quorum. 

2. Złożenie ślubowania przez radnego. 

3. Wybór sekretarza obrad. 

4. Przyjęcie protokołu z obrad LXXII, LXXIII, LXXIV Kadencji Rady Gminy Białe Błota. 

5. Ustalenia w sprawie porządku obrad. 

6. Informacja Przewodniczącego Rady Gminy o działaniach w okresie międzysesyjnym. 

7. Pisemne sprawozdanie Wójta z wykonania uchwał i wydanych zarządzeń z okresu 

między sesjami. 

8. Uwagi i wnioski sołtysów w sprawie uchwał.  

9. Podjęcie uchwał: 

1) zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu gminy Białe Błota na rok 

2023, 

2) w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Białe Błota na lata 

2023-2039, 

3) w sprawie emisji obligacji Gminy Białe Błota oraz określenia zasad ich zbywania, 

nabywania i wykupu,  

4) w sprawie przyjęcia sprawozdania z działalności Gminnego Ośrodka Pomocy 

Społecznej w Białych Błotach za rok 2022 i przedstawienia potrzeb w zakresie 

pomocy społecznej na rok 2023,  

5) w sprawie przyjęcia Planu Zrównoważonej Mobilności Miejskiej dla Bydgoskiego 

Obszaru Funkcjonalnego (SUMP BydOF). 

6) zmieniająca uchwałę w sprawie trybu udzielania i rozliczania dotacji dla 

przedszkoli, innych form wychowania przedszkolnego, szkół i placówek 

oświatowych, prowadzonych na terenie gminy Białe Błota przez osoby fizyczne 

lub osoby prawne inne niż Gmina Białe Błota oraz trybu przeprowadzania kontroli 

prawidłowości ich pobrania i wykorzystania, 

7) w sprawie ustalenia szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w 

zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości i 

zagospodarowania tych odpadów, w zamian za uiszczoną przez właściciela 

nieruchomości opłatę za gospodarowanie odpadami komunalnymi. 

8) w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego w rejonie ulic Sosnowej i Świerkowej w miejscowości Kruszyn 

Krajeński, gmina Białe Błota, 

9) w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego w rejonie ulicy Akacjowej w miejscowości Kruszyn Krajeński, 

gmina Białe Błota, 

10) w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego w rejonie ulic Pieszej i Niedzielnej w miejscowości Białe Błota, 

gmina Białe Błota,  

11) w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż w trybie bezprzetargowym gruntu 

niezbędnego dla poprawienia warunków zagospodarowania nieruchomości 

przyległej,  
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12) w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż w trybie bezprzetargowym gruntu 

niezbędnego dla poprawienia warunków zagospodarowania nieruchomości 

przyległej,  

13) w sprawie wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości gruntowej, 

14) w sprawie wyrażenia zgody na wniesienie przez Gminę Białe Błota wkładu 

niepieniężnego do Społecznej Inicjatywy Mieszkaniowej „KZN- Bydgoski” 

Spółki z o.o. w postaci prawa własności nieruchomości zlokalizowanej na terenie 

gminy Białe Błota,  

15) zmieniająca uchwałę w sprawie powołania Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Białe 

Błota oraz ustalenia jej składu osobowego w kadencji 2018-2023, 

16) zmieniająca uchwałę w sprawie powołania składu Komisji Skarg, Wniosków i 

Petycji Rady Gminy Białe Błota w kadencji 2018-2023,  

17) w sprawie rozpatrzenia skargi Nr BRG. 1510.15.2023 na działalność Wójta Gminy 

Białe Błota w sprawie naruszenia praworządności oraz kompetencji Rady Gminy 

Białe Błota,  

18) w sprawie rozpatrzenia skargi Nr BRG.1510.16.2023 na działalność Dyrektora 

Szkoły Podstawowej w Łochowie oraz Dyrektor Szkoły Podstawowej w 

Przyłękach,  

19) w sprawie rozpatrzenia petycji Nr BRG. 1520.2.2023 dot. wykonania przejść dla 

pieszych w obrębie ulicy Czerskiej w Białych Błotach,  

 

10. Interpelacje i zapytania radnych wraz z odpowiedziami.  

11. Wolne wnioski i zapytania wraz z odpowiedziami.  

12. Zakończenie obrad LXXV Sesji VIII Kadencji. 

 

Ad 1. Otwarcie LXXV Sesji VIII Kadencji Rady Gminy Białe Błota, powitanie oraz 

stwierdzenie quorum. 

Przewodniczący Rady Gminy Jacek Grzywacz otworzył obrady, powitał wszystkich zebranych. 

Sprawdzono obecność i stwierdzono quorum.  

Ad 2. Złożenie ślubowania przez radnego. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Jacek Grzywacz poprosił wszystkich obecnych o powstanie  

i odczytał rotę ślubowania. Leszek Niewiarowski złożył ślubowanie (nagranie od 00:00:21 do 

00:01:40). 

 

Ad 3. Wybór sekretarza obrad. 

Na sekretarza obrad zaproponowano kandydaturę radnego Jacka Krzyżanowskiego 

 

Głosowano wniosek w sprawie: 

Wybór na funkcję sekretarza obrad radnego Jacka Krzyżanowskiego.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

 

Wyniki imienne: 

ZA (18) 



4 

 

Bronisław Balcerowski, Magdalena Burdanowska, Kamilla Grzelak, Jacek Grzywacz, Jacek 

Krzyżanowski, Aleksandra Lubońska, Piotr Mądrzyński, Krzysztof Michalak, Zbigniew 

Moroz, Leszek Niewiarowski, Ilona Nowakowska, Sławomir Ossowski, Sławomir Ruge, 

Henryk Sykut, Magdalena Sznajder, Katarzyna Tomicka, Maria Wolsztyńska, Łukasz 

Wyszomirski 

 

NIEOBECNI (3) 

Anna Banaszek, Krzysztof Kocikowski, Karolina Lachowicz 

 

Sekretarzem obrad został wybrany radny Jacek Krzyżanowski. 

Do obrad dołączyła Wiceprzewodnicząca Rady Gminy Białe Błota Anna Banaszek. 

Zostały odczytane informacje w zakresie danych osobowych. 

Ad. 4. Przyjęcie protokołu z obrad LXXII, LXXIII, LXXIV Kadencji Rady Gminy Białe 

Błota. 

 

Głosowano w sprawie: 

Przyjęcie protokołu z obrad LXXII, LXXIII, LXXIV Kadencji Rady Gminy Białe Błota. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

 

ZA (19) 

Bronisław Balcerowski, Anna Banaszek, Magdalena Burdanowska, Kamilla Grzelak, Jacek 

Grzywacz, Jacek Krzyżanowski, Aleksandra Lubońska, Piotr Mądrzyński, Krzysztof Michalak, 

Zbigniew Moroz, Leszek Niewiarowski, Ilona Nowakowska, Sławomir Ossowski, Sławomir 

Ruge, Henryk Sykut, Magdalena Sznajder, Katarzyna Tomicka, Maria Wolsztyńska, Łukasz 

Wyszomirski 

 

NIEOBECNI (2) 

Krzysztof Kocikowski, Karolina Lachowicz 

 

Protokoły z obrad LXXII, LXXIII, LXXIV Sesji VIII Kadencji Rady Gminy Białe Błota 

zostały przyjęte. 

 

Ad. 5. Ustalenia w sprawie porządku obrad. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Jacek Grzywacz poinformował o dwóch projektach uchwał, które 

zostały zgłoszone do porządku obrad; z Komisji Skarg, Wniosków i Petycji oraz z Komisji 

Budżetu i Finansów (nagranie od 00:05:18 do 00:07:33). 
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Głosowano wniosek w sprawie: 

Wprowadzenie do porządku obrad projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi Nr 

BRG.1510.15.2022 na Wójta Gminy Białe Błota, -zmieniająca uchwałę w sprawie 

zatwierdzenia planów prac Komisji Stałych Rady Gminy Białe Błota.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

 

ZA (19) 

Bronisław Balcerowski, Anna Banaszek, Magdalena Burdanowska, Kamilla Grzelak, Jacek 

Grzywacz, Jacek Krzyżanowski, Aleksandra Lubońska, Piotr Mądrzyński, Krzysztof Michalak, 

Zbigniew Moroz, Leszek Niewiarowski, Ilona Nowakowska, Sławomir Ossowski, Sławomir 

Ruge, Henryk Sykut, Magdalena Sznajder, Katarzyna Tomicka, Maria Wolsztyńska, Łukasz 

Wyszomirski 

 

NIEOBECNI (2) 

Krzysztof Kocikowski, Karolina Lachowicz 

 

Zmiany do porządku obrad zostały podjęte. 

 

Głosowano w sprawie: 

Ustalenia w sprawie porządku obrad.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

 

ZA (19) 

Bronisław Balcerowski, Anna Banaszek, Magdalena Burdanowska, Kamilla Grzelak, Jacek 

Grzywacz, Jacek Krzyżanowski, Aleksandra Lubońska, Piotr Mądrzyński, Krzysztof Michalak, 

Zbigniew Moroz, Leszek Niewiarowski, Ilona Nowakowska, Sławomir Ossowski, Sławomir 

Ruge, Henryk Sykut, Magdalena Sznajder, Katarzyna Tomicka, Maria Wolsztyńska, Łukasz 

Wyszomirski 

 

NIEOBECNI (2) 

Krzysztof Kocikowski, Karolina Lachowicz 

 

Porządek obrad został przyjęty. 

 

Ad. 6. Informacja Przewodniczącego Rady Gminy o działaniach w okresie 

międzysesyjnym. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Białe Błota Jacek Grzywacz przedstawił swoją działalność  



6 

 

w okresie międzysesyjnym, podjął temat wariantów zmian w komunikacji międzygminnej na 

linii autobusowej nr 92, którą przedstawił Zarząd Dróg Miejskich i Komunikacji Publicznej  

w Bydgoszczy, przekazał informacje na temat wizyty w partnerskiej Gminie Mariampol 

(nagranie od 00:07:28 do 00:10:18). 

 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Henryk Sykut przedstawił informacje na temat podjęcia przez 

Regionalną Izbę Obrachunkową w Bydgoszczy czynności nadzoru nad uchwałą 

RGK.0007.49.2023 Rady Gminy Białe Błota z dnia 25 kwietnia 2023 r. zmieniająca chwałę  

w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Białe Błota na 2023 r. Poinformował, że w tej sprawie 

radni złożyli do prokuratury zawiadomienie o podejrzeniu popełnienia przestępstwa (nagranie 

od 00:10:24 do 00:13:18). 

 

Przewodniczący Rady Gminy Białe Błota Jacek Grzywacz odczytał podziękowania dla  

p. Patrycji Harczenko, która w dniu 30 marca 2023 r. złożyła mandat radnej Gminy Białe Błota. 

Była radna odczytała swoje podziękowania (nagranie od 00:13:54 do 00:19:17). 

 

Przewodniczący Rady Gminy Białe Błota Jacek Grzywacz poruszył temat organizacji imprez 

gminnych, zapytał o możliwość wspólnej organizacji imprez, podając za przykład Dzień Dziecka 

(nagranie od 00:19:18 do 00:21:22). 

 

Ad. 7. Pisemne sprawozdanie Wójta z wykonania uchwał i wydanych zarządzeń z okresu 

między sesjami. 

 

Wójt przedstawił swoje działania w okresie międzysesyjnym w zakresie wykonania uchwał 

podjętych przez Radę Gminy, na ręce Przewodniczącego Rady Gminy złożył pisemne 

sprawozdanie, które stanowi załącznik do niniejszego protokołu. Uzupełniając sprawozdanie 

Wójt przedstawił kwestie wykorzystywania środków pozyskanych z funduszów zewnętrznych: 

zaprojektowanie i wybudowanie farmy fotowoltaicznej, przygotowanie do przetargu związanego 

z zagospodarowaniem odpadów z terenu gminy. Wójt poruszył temat przyłączenia gminy do 

porozumienia dotyczącego przekazywania odpadów zmieszanych do spalarni (nagranie od 

00:21:43 do 00:26:58). 

 

Ad. 8. Uwagi i wnioski sołtysów w sprawie uchwał. 

 

Sołtys Kruszyna Krajeńskiego Anetta Steltmann wniosła uwagi do projektów uchwał w sprawie 

miejscowych planów zagospodarowania przestrzennego dotyczących Kruszyna Krajeńskiego 

(nagranie od 00:27:54 do 00:29:09). 

 

Sołtys Łochowa Sebastian Tomicki wniósł uwagi do projektu uchwały zmieniającej uchwałę  

w sprawie uchwalenia budżetu gminy Białe Błota na rok 2023 w kwestii zadań 

zagospodarowania rekreacyjnego terenów w Białych Błotach, pytając, dlaczego są pomijane inne 

sołectwa (nagranie od 00:29:27 do 00:30:40). 

 

Ad. 9. Podjęcie uchwał: 

 

1) zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu gminy Białe Błota na 2023 rok 
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Skarbnik Gminy Katarzyna Strzygocka-Kowalska przedstawiła autopoprawki do projektu 

uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu gminy Białe Błota na 2023 rok 

(nagranie od 00:31:28 do 00:41:04). 

 

Radny Łukasz Wyszomirski zadał pytanie w kwestii przesunięć środków w ramach funduszu 

sołeckiego Sołectwa Zielonka. Odpowiedzi udzieliła Skarbnik Gminy Katarzyna Strzygocka-

Kowalska, wyjaśniając, że przesunięte zostały środki w wysokości 1 671,20 zł z zakupu usług 

na zakup materiałów i wyposażenia. Sekretarz Gminy Ewa Galicka wskazała, że chodzi o środki 

przeznaczone na Międzysołecki Dzień Dziecka. Radny Łukasz Wyszomirski zauważył, że  

w sołectwie Zielonka, przez ostatnie cztery lata, nie było orgaznizowanego Dnia Dziecka. 

Wyjaśnień chciał udzielić sołtys Zielonki Tomasz Konieczyński, na co zgody nie wyraził 

Przewodniczący Rady Gminy. Skarbnik wyjaśniła, że przesunięcia są dokonane w ramach tego 

zadania oraz w ramach kwoty zabezpieczonej na ten cel (nagranie od 00:41:12 do 00:46:10). 

 

Radny Łukasz Wyszomirski zapytał Wójta, jakie kryteria muszą zostać spełnione, aby można 

było złożyć wniosek na place zabaw. Wójt wyjaśnił, że są to przestrzenie wspólne, wskazane 

zostały wnioski, które mają największe szanse na gotowość inwestycyjną. Wójt poinformował  

o możliwości zapoznania się z wytycznymi oraz z określonymi celami strategicznymi (nagranie 

od 00:46:11 do 00:50:59). 

 

Kontynuując radny Łukasz Wyszomirski zapytał Skarbnik o przesunięcie środków 

przeznaczonych na różne wydatki na rzecz osób fizycznych. Skarbnik Gminy Katarzyna 

Strzygocka-Kowalska udzieliła wyjaśnień (nagranie od 00:51:00 do 00:52:03). 

 

Radny Łukasz Wyszomirski zapytał o pulę środków na remont i rozbudowę świetlic wiejskich,  

i o to, czy z tej puli będzie remontowana lub rozbudowywana świetlica w Zielonce. Wójt Gminy 

Białe Błota Dariusz Fundator odpowiedział, że będzie ona rozbudowywana i remontowana, trwa 

opracowywanie założeń do zamówienia, przygotowywanie dokumentacji opisu przedmiotu 

zamówienia (nagranie od 00:52:04 do 00:55:28). 

 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Henryk Sykut poruszył temat wydatków dotyczących obsługi 

papierów wartościowych, kredytów, pożyczek oraz innych zobowiązań w odniesieniu do 

wprowadzenia nowych zadań inwestycyjnych budowy dwóch ulic w Białych Błotach, przetargu 

na przedszkole, budowy drogi alternatywnej na terenie Łochowa (nagranie od 00:55:38 do 

01:01:19). 

 

Radna Maria Wolsztyńska odniosła się do słów Wiceprzewodniczącego Rady Gminy Henryka 

Sykuta, wskazując, że wspomniane przez niego inwestycje nie są nowymi, są kontynuacjami, 

odniosła się do kończących się ważności projektów, przypomniała swoje słowa na temat 

niegospodarności, zaznaczyła, że nie użyła wówczas słowa „defraudacja” (nagranie od 01:01:23 

do 01:03:46). 

 

Przewodniczący Rady Gminy Białe Błota Jacek Grzywacz zauważył, że tych zadań nie było  

w zaaprobowanym budżecie i jest to wprowadzenie nowych zadań do budżetu (nagranie od 

01:03:47 do 01:04:39). 
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Radna Magdalena Sznajder odniosła się do słów radnej Marii Wolsztyńskiej oraz do budowy  

ul. Duńskiej w Białych Błotach, poruszyła kwestię budowy ul. Myśliwskiej w Cielu. Radna 

zapytała o sprawę budowy chodnika. Wójt zauważył, że Regionalna Izba Obrachunkowa przy 

wstępnym badaniu złożonego wniosku, dokonała oceny niezgodności z przepisami (nagranie od 

01:04:46 do 01:08:11). 

 

Radny Łukasz Wyszomirski zabrał głos w kwestii przesunięcia środków z budowy  

ul. Białobłockiej w Kruszynie Krajeńskim na budowę chodnika przy ul. Myśliwskiej w Cielu, 

poruszył temat ul. Duńskiej oraz ul. Ezopa w Białych Błotach, jego zdaniem wątpliwe jest 

inwestowanie w ul. Ezopa. Podał przykład ul. Kieleckiej, która odciąża ruch, która jest 

inwestycją służącą wszystkim mieszkańcom. Radny zawnioskował, aby precyzyjnie rozpatrywać 

inwestycje (nagranie od 01:08:21 do 01:12:18). 

 

Radna Maria Wolsztyńska zapytała, czym się różnią mieszkańcy ul. Ezopa od innych pozostałych 

mieszkańców, płacą podatki, także muszą dojechać do swoich domów. Radny Łukasz 

Wyszomirski odpowiedział, że nie można abstrahować od kolejności działań, ul. Ezopa dla 

gminy Białe Błota jest na końcu potrzeb (nagranie od 01:12:27 do 01:14:19). 

 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Henryk Sykut zgłosił uwagę odnośnie zagospodarowania 

przestrzeni przy cmentarzu, zaproponował inny podział tych środków, inne lokalizacje. Wójt 

Gminy Białe Błota odpowiedział, że urząd przygotowuje się także na inne zadania, jest za tym, 

aby wydać te środki w sposób racjonalny, odniósł się do konieczności przygotowania gotowości 

inwestycyjnej (nagranie od 01:14:31 do 01:19:45). 

 

Radny Krzysztof Michalak odniósł się Pszczelego Zakątka, do prowadzenia tam edukacji 

przyrodniczej, poruszył temat bliskości cmentarza (nagranie od 01:19:48 do 01:20:25). 

 

Radny Piotr Mądrzyński zapytał o aneks do umowy na ul. Białobłocką. Wyjaśnień udzieliła 

Kierownik Referatu Inwestycji Anna Bromka, odpowiadając, że aneks zwiększający na roboty 

dodatkowe został podpisany, aby uwolnić tę kwotę musiałby być podpisany aneks na 

zmniejszenie wartości umowy, dopiero wówczas będzie można ściągnąć środki z tego zadania. 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Henryk Sykut zapytał czy wpłynęła faktura za wykonanie 

prac związanych z usunięciem karp i humusu. Kierownik Referatu Inwestycji odpowiedziała, że 

wpłynęła faktura częściowa, w której zakresie było także rozliczenie usunięcia karpin. 

Odpowiadając radnemu Łukaszowi Wyszomirskiemu wskazała, że w momencie, kiedy radni 

złożyli wniosek, urząd nie miał podpisanego aneksu zmniejszającego, co oznacza, że w tamtym 

momencie nie można było zdjąć tych środków. Skarbnik wyjaśniła, że działania nie zostały 

podjęte przez urząd z uwagi na brak ostatecznego rozliczenia zadania (nagranie od 01:20:30 do 

01:26:47). 

 

Przewodniczący Rady Gminy Białe Błota Jacek Grzywacz ogłosił, że jest propozycja, żeby te 

poprawki, które są ze zwiększaniem głosować osobno i potem cały budżet (nagranie od 01:27:11 

do 01:27:23). 

 

Radny Zbigniew Moroz zaproponował, aby inwestycję pn. Pszczeli zakątek zakończyć 

bezpiecznym przejściem, bez placu zabaw. Zdaniem radnego Krzysztofa Michalaka nie powinno 
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tam być placu zabaw, ze względu na rozbudowę cmentarza. Głos w sprawie zabrał radny Jacek 

Krzyżanowski (nagranie od 01:27:28 do 01:30:02). 

 

Przewodniczący Rady Gminy Białe Błota Jacek Grzywacz zarządził głosowanie. 

 

Głosowano wniosek w sprawie: 

w załączniku nr 4 pozycja 56.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 9, PRZECIW: 10, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

 

ZA (9) 

Bronisław Balcerowski, Magdalena Burdanowska, Kamilla Grzelak, Jacek Krzyżanowski, 

Aleksandra Lubońska, Krzysztof Michalak, Zbigniew Moroz, Sławomir Ossowski, Maria 

Wolsztyńska 

 

PRZECIW (10) 

Anna Banaszek, Jacek Grzywacz, Piotr Mądrzyński, Leszek Niewiarowski, Ilona 

Nowakowska, Sławomir Ruge, Henryk Sykut, Magdalena Sznajder, Katarzyna Tomicka, 

Łukasz Wyszomirski 

 

NIEOBECNI (2) 

Krzysztof Kocikowski, Karolina Lachowicz 

 

Zmiana do projektu uchwały nie została przyjęta. 

 

Głosowano wniosek w sprawie: 

w załączniku nr 4 pozycja 57.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 9, PRZECIW: 10, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

 

ZA (9) 

Bronisław Balcerowski, Magdalena Burdanowska, Kamilla Grzelak, Jacek Krzyżanowski, 

Aleksandra Lubońska, Krzysztof Michalak, Zbigniew Moroz, Sławomir Ossowski, Maria 

Wolsztyńska 

 

PRZECIW (10) 

Anna Banaszek, Jacek Grzywacz, Piotr Mądrzyński, Leszek Niewiarowski, Ilona 

Nowakowska, Sławomir Ruge, Henryk Sykut, Magdalena Sznajder, Katarzyna Tomicka, 

Łukasz Wyszomirski 
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NIEOBECNI (2) 

Krzysztof Kocikowski, Karolina Lachowicz 

 

Zmiana do projektu uchwały nie została przyjęta. 

 

Głosowano wniosek w sprawie: 

w załączniku nr 4 pozycja 111.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 3, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

 

ZA (15) 

Bronisław Balcerowski, Magdalena Burdanowska, Kamilla Grzelak, Jacek Grzywacz, Jacek 

Krzyżanowski, Aleksandra Lubońska, Piotr Mądrzyński, Krzysztof Michalak, Zbigniew 

Moroz, Leszek Niewiarowski, Ilona Nowakowska, Sławomir Ossowski, Henryk Sykut, Maria 

Wolsztyńska, Łukasz Wyszomirski 

 

PRZECIW (3) 

Sławomir Ruge, Magdalena Sznajder, Katarzyna Tomicka 

 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Anna Banaszek 

 

NIEOBECNI (2) 

Krzysztof Kocikowski, Karolina Lachowicz 

 

Zmiana do projektu uchwały została przyjęta. 

 

Głosowano wniosek w sprawie: 

w załączniku nr 4 pozycja 112.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 9, PRZECIW: 10, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

 

ZA (9) 

Bronisław Balcerowski, Magdalena Burdanowska, Kamilla Grzelak, Jacek Krzyżanowski, 

Aleksandra Lubońska, Krzysztof Michalak, Zbigniew Moroz, Sławomir Ossowski, Maria 

Wolsztyńska 

 

PRZECIW (10) 

Anna Banaszek, Jacek Grzywacz, Piotr Mądrzyński, Leszek Niewiarowski, Ilona 

Nowakowska, Sławomir Ruge, Henryk Sykut, Magdalena Sznajder, Katarzyna Tomicka, 
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Łukasz Wyszomirski 

 

NIEOBECNI (2) 

Krzysztof Kocikowski, Karolina Lachowicz 

 

Zmiana do projektu uchwały nie została przyjęta. 

 

Głosowano w sprawie: 

zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu gminy Białe Błota na rok 2023.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 18, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

 

ZA (18) 

Bronisław Balcerowski, Anna Banaszek, Magdalena Burdanowska, Kamilla Grzelak, Jacek 

Grzywacz, Jacek Krzyżanowski, Aleksandra Lubońska, Piotr Mądrzyński, Krzysztof Michalak, 

Leszek Niewiarowski, Ilona Nowakowska, Sławomir Ossowski, Sławomir Ruge, Henryk 

Sykut, Magdalena Sznajder, Katarzyna Tomicka, Maria Wolsztyńska, Łukasz Wyszomirski 

 

PRZECIW (1) 

Zbigniew Moroz 

 

NIEOBECNI (2) 

Krzysztof Kocikowski, Karolina Lachowicz 

 

Rada Gminy Białe Błota podjęła uchwałę Nr RGK.0007.51.2023 zmieniająca uchwałę  

w sprawie uchwalenia budżetu gminy Białe Błota na 2022 rok. 

 

2) w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Białe Błota na lata 2023-2039, 

 

Skarbnik Gminy Katarzyna Strzygocka-Kowalska wyraziła swoje wątpliwości, co do 

przeprowadzonych głosowań. Przewodniczący Rady Gminy zarządził 10 min. przerwy (nagranie 

od 01:36:17 do 01:38:17). 

 

Obrady wznowiono po przerwie. 

Do obrad dołączyła radna Karolina Lachowicz. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Białe Błota Jacek Grzywacz zaproponował przegłosowanie 

projektu uchwały w takiej formie, jaka jest w porządku obrad, poprawiony zostanie na następnej 

sesji (nagranie od 01:39:55 do 01:41:11). 

 

Głosowano w sprawie: 

w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Białe Błota na lata 2023-2039.  
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Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 5, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

 

ZA (15) 

Bronisław Balcerowski, Magdalena Burdanowska, Kamilla Grzelak, Jacek Grzywacz, Jacek 

Krzyżanowski, Karolina Lachowicz, Aleksandra Lubońska, Piotr Mądrzyński, Krzysztof 

Michalak, Zbigniew Moroz, Leszek Niewiarowski, Ilona Nowakowska, Sławomir Ruge, 

Henryk Sykut, Łukasz Wyszomirski 

 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (5) 

Anna Banaszek, Sławomir Ossowski, Magdalena Sznajder, Katarzyna Tomicka, Maria 

Wolsztyńska 

 

NIEOBECNI (1) 

Krzysztof Kocikowski 

 

Rada Gminy Białe Błota podjęła uchwałę Nr RGK.0007.52.2023 w sprawie zmian 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Białe Błota na lata 2023-2039. 

  

3) w sprawie emisji obligacji Gminy Białe Błota oraz określenia zasad ich zbywania, 

nabywania i wykupu,  

 

Radny Sławomir Ruge poprosił o wyświetlenie fragmentu filmu z kanału YouTube  

z komentarzem dziennikarza Macieja Maciaka na temat debiutu Gminy Białe Błota na rynku 

Catalyst. Radny zapytał Wójta, czym się kierował wchodząc z obligacjami na giełdę, czy dokonał 

analizy kosztów i zysków i czy istnieje ryzyko wykupu tych obligacji przez inne samorządy 

(nagranie od 01:42:42 do 01:46:12). 

 

Dariusz Fundator Wójt Gminy Białe Błota wskazał na wiarygodność gminy, elastyczność 

obligacji, koszty obsługi, wskazał na opłacalność przedsięwzięcia i korzystne marże. Skarbnik 

Gminy Katarzyna Strzygocka-Kowalska powiedziała o obniżonych kosztach, obniżonej marży, 

wskazała na zawyżenie kosztów obsługi długu przez WIBOR. Wójt wskazał, że celem było 

podniesienie wiarygodności gminy, poddanie ocenie zdolności finansowych gminy. Działanie to 

ma również skutki falowe, gdy gmina będzie potrzebowała środków dodatkowych na 

zabezpieczenie kolejnych inwestycji, to ta ścieżka będzie dużo prostsza (nagranie od 01:46:13 

do 01:53:25).  

 

Radny Sławomir Ruge zauważył, że wprowadzone do obrotu na rynek regulowany obligacji, 

spowodowało, że każdy może dokonać wykupu tych obligacji. Wójt potwierdził, że taka 

możliwość jest. Mecenas Maciej Dalka podkreślił różnice między akcjami a obligacjami, 

wskazał, że obligacje nie powodują prawa własności, są dokumentami dłużnymi, które rodzą 

obowiązek wykupu, po upływie odpowiedniego czasu (nagranie od 01:53:26 do 01:56:19).  

 

Radny Piotr Mądrzyński przekazał, że mieszkańcy chcieliby wiedzieć o ile gmina będzie musiała 
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więcej spłacić. Skarbnik odpowiedziała, że to zależy od kosztów obsługi, marży, stawki WIBOR 

(nagranie od 01:56:20 do 01:58:29). 

 

Zdaniem Wiceprzewodniczącego Rady Gminy Białe Błota Henryka Sykuta zapłacimy więcej  

w tych odsetkach niż weźmiemy w obligacjach, zwrócił uwagę na okres spłaty, zapytał czy 

obligacje można wcześniej wykupić. Skarbnik potwierdziła, że jest taka możliwość, zaznaczyła, 

że projekt uchwały przewiduje możliwość rezygnacji z niektórych serii obligacji,  

co zabezpiecza gminę przed obowiązkiem emisji wszystkich serii. Wójt wskazał, że w Raporcie  

o Stanie Gminy publikowane są wszystkie zestawienia, czyli dane dotyczące zarówno dochodów, 

jak i wydatków pozyskiwanych kredytów i spłaty tych kredytów (nagranie od 01:58:33 do 

02:06:39). 

 

Radny Sławomir Ruge zapytał, co byśmy, jako gmina, stracili w przypadku nie wejścia na giełdę, 

na rynek regulowany z tymi obligacjami. Wójt wskazał na koszty obsługi, koszty kredytów na 

poziomie 1,5%, stratę pieniędzy (nagranie od 02:06:48 do 02:07:29). 

 

Radny Łukasz Wyszomirski zabrał głos w sprawie, zapytał ile Gmina Białe Błota zapłaciła 

emitentowi, czyli Bankowi PKO za obsługę, za emisję akcji, za zorganizowanie tego oraz za 

badanie. Jakie koszty zostały poniesione na rzecz emitenta? Jakie były koszty dla Komisji 

Nadzoru Finansowego? Jakie były koszty związane z uruchomieniem Giełdy Papierów 

Wartościowych? (nagranie od 02:07:32 do 02:11:42) 

 

Na prośbę Skarbnik Gminy Przewodniczący Rady Gminy Białe Błota Jacek Grzywacz zarządził 

10 min. przerwy. 

Obrady wznowiono po przerwie. 

Przewodniczący Rady Gminy Białe Błota poinformował, że obrady opuścił radny Sławomir 

Ossowski. 

 

Skarbnik Gminy Katarzyna Strzygocka-Kowalska przedstawiła koszty związane z obsługą długu 

publicznego (nagranie od 02:12:38 do 02:15:14). 

 

Radna Ilona Nowakowska złożyła wniosek o wycofanie pkt. 5 z §1 projektu uchwały. Skarbnik 

Gminy Katarzyna Strzygocka-Kowalska zwróciła uwagę, że zmieni to warunki przyszłego 

agenta emisji, który złoży dokumenty w sprawie emisji obligacji dla Gminy i w momencie, kiedy 

tego zapisu już nie będzie warunki mogą być ostrzejsze i zwiększone, wskazała argumenty za 

pozostawieniem tego zapisu w uchwale. Wójt Gminy Białe Błota Dariusz Fundator podkreślił, 

że nie jest to dobry moment na dokonywanie zmian, obecne warunki są korzystne dla gminy, 

warto z nich skorzystać. Skarbnik odczytała fragment przewodnika dla potencjalnych emitentów 

obligacji komunalnych na rynku Catalyst (nagranie od 02:15:26 do 02:23:23). 

 

Głosowano wniosek w sprawie: 

Wniosek zgłoszony przez Przewodniczącą Komisji Budżetu i Finansów dot. wykreślenia  

w par. 1 pkt 5.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 11, PRZECIW: 8, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 
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Wyniki imienne: 

 

ZA (11) 

Anna Banaszek, Jacek Grzywacz, Piotr Mądrzyński, Krzysztof Michalak, Leszek 

Niewiarowski, Ilona Nowakowska, Sławomir Ruge, Henryk Sykut, Magdalena Sznajder, 

Katarzyna Tomicka, Łukasz Wyszomirski 

 

PRZECIW (8) 

Bronisław Balcerowski, Magdalena Burdanowska, Kamilla Grzelak, Jacek Krzyżanowski, 

Karolina Lachowicz, Aleksandra Lubońska, Zbigniew Moroz, Maria Wolsztyńska 

 

NIEOBECNI (2) 

Krzysztof Kocikowski, Sławomir Ossowski 

 

Wniosek został przyjęty. 

 

Głosowano w sprawie: 

w sprawie emisji obligacji Gminy Białe Błota oraz określenia zasad ich zbywania, nabywania i 

wykupu.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 10, PRZECIW: 2, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 7, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

 

ZA (10) 

Anna Banaszek, Jacek Grzywacz, Jacek Krzyżanowski, Leszek Niewiarowski, Ilona 

Nowakowska, Sławomir Ruge, Henryk Sykut, Magdalena Sznajder, Katarzyna Tomicka, 

Łukasz Wyszomirski 

 

PRZECIW (2) 

Piotr Mądrzyński, Krzysztof Michalak 

 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (7) 

Bronisław Balcerowski, Magdalena Burdanowska, Kamilla Grzelak, Karolina Lachowicz, 

Aleksandra Lubońska, Zbigniew Moroz, Maria Wolsztyńska 

 

NIEOBECNI (2) 

Krzysztof Kocikowski, Sławomir Ossowski 

 

Rada Gminy Białe Błota podjęła uchwałę Nr RGK.0007.53.2023 w sprawie emisji obligacji 

Gminy Białe Błota oraz określenia zasad ich zbywania, nabywania i wykupu. 
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4) w sprawie przyjęcia sprawozdania z działalności Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w 

Białych Błotach za rok 2022 i przedstawienia potrzeb w zakresie pomocy społecznej na rok 

2023, 

 

Głosowano w sprawie: 

w sprawie przyjęcia sprawozdania z działalności Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w 

Białych Błotach za rok 2022 i przedstawienia potrzeb w zakresie pomocy społecznej na rok 

2023.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

 

ZA (19) 

Bronisław Balcerowski, Anna Banaszek, Magdalena Burdanowska, Kamilla Grzelak, Jacek 

Grzywacz, Jacek Krzyżanowski, Karolina Lachowicz, Aleksandra Lubońska, Piotr 

Mądrzyński, Krzysztof Michalak, Zbigniew Moroz, Leszek Niewiarowski, Ilona Nowakowska, 

Sławomir Ruge, Henryk Sykut, Magdalena Sznajder, Katarzyna Tomicka, Maria Wolsztyńska, 

Łukasz Wyszomirski 

 

NIEOBECNI (2) 

Krzysztof Kocikowski, Sławomir Ossowski 

 

Rada Gminy Białe Błota podjęła uchwałę Nr RGK.0007.54.2023 w sprawie przyjęcia 

sprawozdania z działalności Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Białych Błotach za 

rok 2022 i przedstawienia potrzeb w zakresie pomocy społecznej na rok 2023. 

 

5) w sprawie przyjęcia Planu Zrównoważonej Mobilności Miejskiej dla Bydgoskiego Obszaru 

Funkcjonalnego (SUMP BydOF), 

 

Przewodniczący Komisji Gospodarki, Bezpieczeństwa, Rolnictwa i Środowiska Łukasz 

Wyszomirski poinformował, że Komisja rekomenduje przyjęcie uchwały (nagranie od 02:32:12 

do 02:32:28). 

 

Głosowano w sprawie: 
w sprawie przyjęcia Planu Zrównoważonej Mobilności Miejskiej dla Bydgoskiego Obszaru 

Funkcjonalnego (SUMP BydOF).  

 

Wyniki głosowania 
ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

 

ZA (18) 

Anna Banaszek, Magdalena Burdanowska, Kamilla Grzelak, Jacek Grzywacz, Jacek 

Krzyżanowski, Karolina Lachowicz, Aleksandra Lubońska, Piotr Mądrzyński, Krzysztof 

Michalak, Zbigniew Moroz, Leszek Niewiarowski, Ilona Nowakowska, Sławomir Ruge, 

Henryk Sykut, Magdalena Sznajder, Katarzyna Tomicka, Maria Wolsztyńska, Łukasz 
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Wyszomirski 

 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Bronisław Balcerowski 

 

NIEOBECNI (2) 

Krzysztof Kocikowski, Sławomir Ossowski 

 

Rada Gminy Białe Błota podjęła uchwałę Nr RGK.0007.55.2023 w sprawie przyjęcia Planu 

Zrównoważonej Mobilności Miejskiej dla Bydgoskiego Obszaru Funkcjonalnego (SUMP 

BydOF). 

 

6) zmieniająca uchwałę w sprawie trybu udzielania i rozliczania dotacji dla przedszkoli, 

innych form wychowania przedszkolnego, szkół i placówek oświatowych, prowadzonych 

na terenie gminy Białe Błota przez osoby fizyczne lub osoby prawne inne niż Gmina Białe 

Błota oraz trybu przeprowadzania kontroli prawidłowości ich pobrania i wykorzystania, 

 

Na prośbę radnego Łukasza Wyszomirskiego projekt uchwały przedstawiła Sekretarz Gminy 

Ewa Galicka, wskazując, że uchwała wprowadza drobną zmianę w zakresie rozliczania dotacji, 

które wypłacamy przedszkolom niepublicznym, które nie są samorządowymi (nagranie od 

02:33:34 do 02:35:08). 

 

Głosowano w sprawie: 

zmieniająca uchwałę w sprawie trybu udzielania i rozliczania dotacji dla przedszkoli, innych 

form wychowania przedszkolnego, szkół i placówek oświatowych, prowadzonych na terenie 

gminy Białe Błota przez osoby fizyczne lub osoby prawne inne niż Gmina Białe Błota oraz 

trybu przeprowadzania kontroli prawidłowości ich pobrania i wykorzystania.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

 

ZA (19) 

Bronisław Balcerowski, Anna Banaszek, Magdalena Burdanowska, Kamilla Grzelak, Jacek 

Grzywacz, Jacek Krzyżanowski, Karolina Lachowicz, Aleksandra Lubońska, Piotr 

Mądrzyński, Krzysztof Michalak, Zbigniew Moroz, Leszek Niewiarowski, Ilona Nowakowska, 

Sławomir Ruge, Henryk Sykut, Magdalena Sznajder, Katarzyna Tomicka, Maria Wolsztyńska, 

Łukasz Wyszomirski 

 

NIEOBECNI (2) 

Krzysztof Kocikowski, Sławomir Ossowski 

 

Rada Gminy Białe Błota podjęła uchwałę Nr RGK.0007.56.2022 zmieniająca uchwałę  

w sprawie trybu udzielania i rozliczania dotacji dla przedszkoli, innych form wychowania 

przedszkolnego, szkół i placówek oświatowych, prowadzonych na terenie gminy Białe Błota 

przez osoby fizyczne lub osoby prawne inne niż Gmina Białe Błota oraz trybu 

przeprowadzania kontroli prawidłowości ich pobrania i wykorzystania. 
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7) w sprawie ustalenia szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie 

odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości i zagospodarowania tych 

odpadów, w zamian za uiszczoną przez właściciela nieruchomości opłatę za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi, 

 

Projekt uchwały przedstawił Kierownik Referatu Dróg i Gospodarki Odpadami Michał 

Kostkowski. Radna Maria Wolsztyńska podjęła kwestię przyjmowania przez PSZOK materiałów 

budowlanych i rozbiórkowych oraz zużytych opon, styropianu i papy (nagranie od 02:36:10 do 

02:41:00). 

 

Głosowano w sprawie: 

w sprawie ustalenia szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie odbierania 

odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów, w 

zamian za uiszczoną przez właściciela nieruchomości opłatę za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

 

ZA (19) 

Bronisław Balcerowski, Anna Banaszek, Magdalena Burdanowska, Kamilla Grzelak, Jacek 

Grzywacz, Jacek Krzyżanowski, Karolina Lachowicz, Aleksandra Lubońska, Piotr 

Mądrzyński, Krzysztof Michalak, Zbigniew Moroz, Leszek Niewiarowski, Ilona Nowakowska, 

Sławomir Ruge, Henryk Sykut, Magdalena Sznajder, Katarzyna Tomicka, Maria Wolsztyńska, 

Łukasz Wyszomirski 

 

NIEOBECNI (2) 

Krzysztof Kocikowski, Sławomir Ossowski 

 

Rada Gminy Białe Błota podjęła uchwałę Nr RGK.0007.57.2023 w sprawie ustalenia 

szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów 

komunalnych od właścicieli nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów, w zamian 

za uiszczoną przez właściciela nieruchomości opłatę za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi. 

 

8) sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego w rejonie ulic Sosnowej i Świerkowej w miejscowości Kruszyn Krajeński, 

gmina Białe Błota, 

 

Kierownik Referatu Gospodarki Przestrzennej Natalia Zielińska nawiązała do złożonych przez 

Sołtys Sołectwa Kruszyn Krajeński uwag do projektu uchwały, odniosła się do kwestii 

zwiększenia obszaru, przedstawiła swoją opinię (nagranie od 02:42:18 do 02:44:40). 

 

Głosowano w sprawie: 

w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 
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w rejonie ulic Sosnowej i Świerkowej w miejscowości Kruszyn Krajeński, gmina Białe Błota.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

 

ZA (18) 

Bronisław Balcerowski, Anna Banaszek, Magdalena Burdanowska, Kamilla Grzelak, Jacek 

Grzywacz, Jacek Krzyżanowski, Karolina Lachowicz, Aleksandra Lubońska, Piotr Mądrzyński, 

Krzysztof Michalak, Zbigniew Moroz, Leszek Niewiarowski, Ilona Nowakowska, Sławomir 

Ruge, Henryk Sykut, Magdalena Sznajder, Maria Wolsztyńska, Łukasz Wyszomirski 

 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Katarzyna Tomicka 

 

NIEOBECNI (2) 

Krzysztof Kocikowski, Sławomir Ossowski 

 

Rada Gminy Białe Błota podjęła uchwałę Nr RGK.0007.58.2023 w sprawie przystąpienia 

do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego w rejonie ulic 

Sosnowej i Świerkowej w miejscowości Kruszyn Krajeński, gmina Białe Błota. 

 

9) w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego w rejonie ulicy Akacjowej w miejscowości Kruszyn Krajeński, gmina Białe 

Błota, 

 

Kierownik Referatu Gospodarki Przestrzennej Natalia Zielińska zgłosiła autopoprawkę 

(nagranie od 02:45:35 do 02:46:46). 

 

Głosowano w sprawie: 

Autopoprawka zgłoszona przez kierownika referatu Gospodarki Przestrzennej dot. zmiany w 

tytule projektu uchwały oraz w par 1 z Kruszyna Krajeńskiego na Lipniki. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

 

ZA (19) 

Bronisław Balcerowski, Anna Banaszek, Magdalena Burdanowska, Kamilla Grzelak, Jacek 

Grzywacz, Jacek Krzyżanowski, Karolina Lachowicz, Aleksandra Lubońska, Piotr Mądrzyński, 

Krzysztof Michalak, Zbigniew Moroz, Leszek Niewiarowski, Ilona Nowakowska, Sławomir 

Ruge, Henryk Sykut, Magdalena Sznajder, Katarzyna Tomicka, Maria Wolsztyńska, Łukasz 

Wyszomirski 
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NIEOBECNI (2) 

Krzysztof Kocikowski, Sławomir Ossowski 

 

Autopoprawka została przyjęta. 

 

Głosowano w sprawie: 

w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 

w rejonie ulicy Akacjowej w miejscowości Kruszyn Krajeński, gmina Białe Błota.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

 

ZA (19) 

Bronisław Balcerowski, Anna Banaszek, Magdalena Burdanowska, Kamilla Grzelak, Jacek 

Grzywacz, Jacek Krzyżanowski, Karolina Lachowicz, Aleksandra Lubońska, Piotr Mądrzyński, 

Krzysztof Michalak, Zbigniew Moroz, Leszek Niewiarowski, Ilona Nowakowska, Sławomir 

Ruge, Henryk Sykut, Magdalena Sznajder, Katarzyna Tomicka, Maria Wolsztyńska, Łukasz 

Wyszomirski 

 

NIEOBECNI (2) 

Krzysztof Kocikowski, Sławomir Ossowski 

 

Rada Gminy Białe Błota podjęła uchwałę Nr RGK.0007.59.2023 w sprawie przystąpienia 

do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego w rejonie ulicy 

Akacjowej w miejscowości Kruszyn Krajeński, gmina Białe Błota. 

 

10)  w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego w rejonie ulic Pieszej i Niedzielnej w miejscowości Białe Błota, gmina 

Białe Błota,  

 

Kierownik Referatu Gospodarki Przestrzennej Natalia Zielińska przedstawiła projekt uchwały 

(nagranie od 02:48:33 do 02:49:35). 

 

Głosowano w sprawie: 

w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 

w rejonie ulic Pieszej i Niedzielnej w miejscowości Białe Błota, gmina Białe Błota.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

 

ZA (18) 

Bronisław Balcerowski, Anna Banaszek, Magdalena Burdanowska, Kamilla Grzelak, Jacek 
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Grzywacz, Jacek Krzyżanowski, Karolina Lachowicz, Aleksandra Lubońska, Piotr 

Mądrzyński, Krzysztof Michalak, Zbigniew Moroz, Leszek Niewiarowski, Ilona Nowakowska, 

Sławomir Ruge, Henryk Sykut, Katarzyna Tomicka, Maria Wolsztyńska, Łukasz Wyszomirski 

 

BRAK GŁOSU (1) 

Magdalena Sznajder 

 

NIEOBECNI (2) 

Krzysztof Kocikowski, Sławomir Ossowski 

 

Rada Gminy Białe Błota podjęła uchwałę Nr RGK.0007.60.2023 w sprawie przystąpienia 

do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego w rejonie ulic 

Pieszej i Niedzielnej w miejscowości Białe Błota, gmina Białe Błota. 

 

11) w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż w trybie bezprzetargowym gruntu niezbędnego dla 

poprawienia warunków zagospodarowania nieruchomości przyległej,  

 

Głosowano w sprawie: 

w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż w trybie bezprzetargowym gruntu niezbędnego dla 

poprawienia warunków zagospodarowania nieruchomości przyległej.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

 

Wyniki imienne: 

 

ZA (18) 

Bronisław Balcerowski, Anna Banaszek, Magdalena Burdanowska, Kamilla Grzelak, Jacek 

Grzywacz, Jacek Krzyżanowski, Karolina Lachowicz, Aleksandra Lubońska, Piotr 

Mądrzyński, Krzysztof Michalak, Zbigniew Moroz, Leszek Niewiarowski, Ilona Nowakowska, 

Sławomir Ruge, Henryk Sykut, Katarzyna Tomicka, Maria Wolsztyńska, Łukasz Wyszomirski 

 

NIEOBECNI (3) 

Krzysztof Kocikowski, Sławomir Ossowski, Magdalena Sznajder 

 

Rada Gminy Białe Błota podjęła uchwałę Nr RGK.0007.61.2023 w sprawie wyrażenia 

zgody na sprzedaż w trybie bezprzetargowym gruntu niezbędnego dla poprawienia 

warunków zagospodarowania nieruchomości przyległej. 

 

12) sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż w trybie bezprzetargowym gruntu niezbędnego dla 

poprawienia warunków zagospodarowania nieruchomości przyległej,  

 

Andrzej Nowak p.o. Kierownika Biura Nieruchomości i Nadzoru Projektów wyjaśnił, jakiej 

działki dotyczy projekt uchwały (nagranie od 02:51:37 do 02:52:50). 
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Głosowano w sprawie: 

w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż w trybie bezprzetargowym gruntu niezbędnego dla 

poprawienia warunków zagospodarowania nieruchomości przyległej.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

 

ZA (19) 

Bronisław Balcerowski, Anna Banaszek, Magdalena Burdanowska, Kamilla Grzelak, Jacek 

Grzywacz, Jacek Krzyżanowski, Karolina Lachowicz, Aleksandra Lubońska, Piotr 

Mądrzyński, Krzysztof Michalak, Zbigniew Moroz, Leszek Niewiarowski, Ilona Nowakowska, 

Sławomir Ruge, Henryk Sykut, Magdalena Sznajder, Katarzyna Tomicka, Maria Wolsztyńska, 

Łukasz Wyszomirski 

 

NIEOBECNI (2) 

Krzysztof Kocikowski, Sławomir Ossowski 

 

Rada Gminy Białe Błota podjęła uchwałę Nr RGK.0007.62.2023 w sprawie wyrażenia 

zgody na sprzedaż w trybie bezprzetargowym gruntu niezbędnego dla poprawienia 

warunków zagospodarowania nieruchomości przyległej. 

 

13) w sprawie wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości gruntowej, 

 

Na pytanie radnej Ilony Nowakowskiej p.o. Kierownika Biura Nieruchomości i Nadzoru 

Projektów Andrzej Nowak wyjaśnił, że chodzi o ul. Narcyzową i dostęp do drogi dla pięciu 

działek. Zgłoszona została autopoprawka do treści uzasadnienia (nagranie od 02:53:58 do 

02:54:58). 

 

Głosowano wniosek w sprawie: 

Autopoprawka zgłoszona przez kierownika Biura Nieruchomości i Nadzoru Projektów w 

uzasadnieniu dot. zmiany numeru działki z 282/18 na 282/118.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

 

ZA (19) 

Bronisław Balcerowski, Anna Banaszek, Magdalena Burdanowska, Kamilla Grzelak, Jacek 

Grzywacz, Jacek Krzyżanowski, Karolina Lachowicz, Aleksandra Lubońska, Piotr Mądrzyński, 

Krzysztof Michalak, Zbigniew Moroz, Leszek Niewiarowski, Ilona Nowakowska, Sławomir 

Ruge, Henryk Sykut, Magdalena Sznajder, Katarzyna Tomicka, Maria Wolsztyńska, Łukasz 

Wyszomirski 
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NIEOBECNI (2) 

Krzysztof Kocikowski, Sławomir Ossowski 

 

Autopoprawka została przyjęta. 

 

Radny Piotr Mądrzyński zwrócił uwagę, że problem zwężenia jest także przy innych działkach. 

Do dyskusji przyłączył się także Przewodniczący Komisji Gospodarki, Bezpieczeństwa, 

Rolnictwa i Środowiska. Kierownik Referatu Gospodarki Przestrzennej Natalia Zielińska 

odpowiedziała, że na dzień dzisiejszy nabywane jest to, co zostało już wydzielone pod 

poszerzenie drogi przy okazji dokonujących się podziałów (nagranie od 02:53:58 do 02:58:48). 

 

Głosowano w sprawie: 

w sprawie wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości gruntowej.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

 

ZA (19) 

Bronisław Balcerowski, Anna Banaszek, Magdalena Burdanowska, Kamilla Grzelak, Jacek 

Grzywacz, Jacek Krzyżanowski, Karolina Lachowicz, Aleksandra Lubońska, Piotr Mądrzyński, 

Krzysztof Michalak, Zbigniew Moroz, Leszek Niewiarowski, Ilona Nowakowska, Sławomir 

Ruge, Henryk Sykut, Magdalena Sznajder, Katarzyna Tomicka, Maria Wolsztyńska, Łukasz 

Wyszomirski 

 

NIEOBECNI (2) 

Krzysztof Kocikowski, Sławomir Ossowski 

 

Rada Gminy Białe Błota podjęła uchwałę Nr RGK.0007.63.2023 w sprawie wyrażenia 

zgody na nabycie nieruchomości gruntowej. 

 

Radny Leszek Niewiarowski wrócił do kwestii tematu ul. Łowiskowej, wskazując, że zostały 

tam wstawione tabliczki „Teren prywatny”. Pełniący obowiązki Kierownika Biura 

Nieruchomości i Nadzoru Projektów Andrzej Nowak odpowiedział, że sprzedawany jest rów, 

który jest zalany stawem (nagranie od 02:59:43 do 03:00:42). 

 

14) w sprawie wyrażenia zgody na wniesienie przez Gminę Białe Błota wkładu niepieniężnego 

do Społecznej Inicjatywy Mieszkaniowej „KZN- Bydgoski” Spółki z o.o. w postaci prawa 

własności nieruchomości zlokalizowanej na terenie gminy Białe Błota,  

 

Pełniący obowiązki Kierownika Biura Nieruchomości i Nadzoru Projektów Andrzej Nowak 

przedstawił projekt uchwały, potwierdził, że będzie tam 50 mieszkań (nagranie od 03:01:08 do 

03:02:43). 
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Głosowano w sprawie: 

w sprawie wyrażenia zgody na wniesienie przez Gminę Białe Błota wkładu niepieniężnego do 

Społecznej Inicjatywy Mieszkaniowej „KZN- Bydgoski” Spółki z o.o. w postaci prawa 

własności nieruchomości zlokalizowanej na terenie gminy Białe Błota.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 16, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

 

ZA (16) 

Bronisław Balcerowski, Anna Banaszek, Magdalena Burdanowska, Kamilla Grzelak, Jacek 

Grzywacz, Jacek Krzyżanowski, Karolina Lachowicz, Aleksandra Lubońska, Zbigniew Moroz, 

Leszek Niewiarowski, Ilona Nowakowska, Sławomir Ruge, Henryk Sykut, Magdalena 

Sznajder, Katarzyna Tomicka, Łukasz Wyszomirski 

 

PRZECIW (1) 

Krzysztof Michalak 

 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Piotr Mądrzyński 

 

BRAK GŁOSU (1) 

Maria Wolsztyńska 

 

NIEOBECNI (2) 

Krzysztof Kocikowski, Sławomir Ossowski 

 

Rada Gminy Białe Błota podjęła uchwałę Nr RGK.0007.64.2023 w sprawie wyrażenia 

zgody na wniesienie przez Gminę Białe Błota wkładu niepieniężnego do Społecznej 

Inicjatywy Mieszkaniowej „KZN- Bydgoski” Spółki z o.o. w postaci prawa własności 

nieruchomości zlokalizowanej na terenie gminy Białe Błota. 

 

15) zmieniająca uchwałę w sprawie powołania Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Białe Błota 

oraz ustalenia jej składu osobowego w kadencji 2018-2023, 

 

Przewodniczący Rady Gminy Białe Błota Jacek Grzywacz poinformował, że ze składu 

osobowego Komisji wykreśla się radną Patrycję Harczenko-Staszewską oraz radnego Piotra 

Mądrzyńskiego (nagranie od 03:04:00 do 03:05:00). 

 

Głosowano w sprawie: 

zmieniająca uchwałę w sprawie powołania Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Białe Błota oraz 

ustalenia jej składu osobowego w kadencji 2018-2023,.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 
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Wyniki imienne: 

 

ZA (18) 

Bronisław Balcerowski, Anna Banaszek, Magdalena Burdanowska, Kamilla Grzelak, Jacek 

Grzywacz, Jacek Krzyżanowski, Karolina Lachowicz, Aleksandra Lubońska, Piotr Mądrzyński, 

Krzysztof Michalak, Zbigniew Moroz, Leszek Niewiarowski, Ilona Nowakowska, Sławomir 

Ruge, Henryk Sykut, Magdalena Sznajder, Katarzyna Tomicka, Łukasz Wyszomirski 

 

NIEOBECNI (3) 

Krzysztof Kocikowski, Sławomir Ossowski, Maria Wolsztyńska 

 

Rada Gminy Białe Błota podjęła uchwałę Nr RGK.0007.65.2023 zmieniająca uchwałę  

w sprawie powołania Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Białe Błota oraz ustalenia jej składu 

osobowego w kadencji 2018-2023. 

 

16) zmieniająca uchwałę w sprawie powołania składu Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Rady 

Gminy Białe Błota w kadencji 2018-2023, 

 

Przewodniczący Rady Gminy Białe Błota Jacek Grzywacz poinformował, że do składu 

osobowego Komisji dodaje się radnego Piotra Mądrzyńskiego, wykreśla się radną Patrycję 

Harczenko-Staszewską (nagranie od 03:06:36 do 03:07:06). 

 

Głosowano w sprawie: 

zmieniająca uchwałę w sprawie powołania składu Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Rady 

Gminy Białe Błota w kadencji 2018-2023.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

 

ZA (19) 

Bronisław Balcerowski, Anna Banaszek, Magdalena Burdanowska, Kamilla Grzelak, Jacek 

Grzywacz, Jacek Krzyżanowski, Karolina Lachowicz, Aleksandra Lubońska, Piotr 

Mądrzyński, Krzysztof Michalak, Zbigniew Moroz, Leszek Niewiarowski, Ilona Nowakowska, 

Sławomir Ruge, Henryk Sykut, Magdalena Sznajder, Katarzyna Tomicka, Maria Wolsztyńska, 

Łukasz Wyszomirski 

 

NIEOBECNI (2) 

Krzysztof Kocikowski, Sławomir Ossowski 

 

Rada Gminy Białe Błota podjęła uchwałę Nr RGK.0007.66.2023 zmieniająca uchwałę  

w sprawie powołania składu Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Rady Gminy Białe Błota 

w kadencji 2018-2023. 
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17) w sprawie rozpatrzenia skargi Nr BRG. 1510.15.2023 na działalność Wójta Gminy Białe 

Błota w sprawie naruszenia praworządności oraz kompetencji Rady Gminy Białe Błota, 

 

 

Głosowano w sprawie: 

w sprawie rozpatrzenia skargi Nr BRG. 1510.15.2023 na działalność Wójta Gminy Białe Błota 

w sprawie naruszenia praworządności oraz kompetencji Rady Gminy Białe Błota.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 11, PRZECIW: 7, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

 

ZA (11) 

Anna Banaszek, Jacek Grzywacz, Piotr Mądrzyński, Krzysztof Michalak, Leszek 

Niewiarowski, Ilona Nowakowska, Sławomir Ruge, Henryk Sykut, Magdalena Sznajder, 

Katarzyna Tomicka, Łukasz Wyszomirski 

 

PRZECIW (7) 

Bronisław Balcerowski, Magdalena Burdanowska, Kamilla Grzelak, Jacek Krzyżanowski, 

Karolina Lachowicz, Aleksandra Lubońska, Zbigniew Moroz 

 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Maria Wolsztyńska 

 

NIEOBECNI (2) 

Krzysztof Kocikowski, Sławomir Ossowski 

 

Rada Gminy Białe Błota podjęła uchwałę Nr RGK.0007.67.2023 w sprawie rozpatrzenia 

skargi Nr BRG. 1510.15.2023 na działalność Wójta Gminy Białe Błota w sprawie 

naruszenia praworządności oraz kompetencji Rady Gminy Białe Błota. 

 

18) w sprawie rozpatrzenia skargi Nr BRG.1510.16.2023 na działalność Dyrektora Szkoły 

Podstawowej w Łochowie oraz Dyrektor Szkoły Podstawowej w Przyłękach,  

 

Radny Krzysztof Michalak poprosił o wyłączenie z głosowania (nagranie od 03:09:33 do 

03:09:58). 

 

Radny Łukasz Wyszomirski wyjaśnił, że Komisja Skarg, Wniosków i Petycji uznała skargę na 

Dyrektor Szkoły Podstawowej im. ks. Jana Twardowskiego w Przyłękach za niezasadną, 

związku z przedstawionymi przez Dyrektor dokumentami. Przewodniczący Rady Gminy Białe 

Błota Jacek Grzywacz przytoczył zapisy projektu uchwały (nagranie od 03:10:12 do 03:11:42). 

 

Radna Maria Wolsztyńska przeczytała fragment opinii prawnej, wskazującej na brak podstaw do 

uznania, że dyrektorzy szkół przekroczyli swoje uprawnienia. Radna zapytała, na jakich 

przepisach prawa oparła się Wiceprzewodnicząca Rady Gminy Białe Błota Anna Banaszek 
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twierdząc, że dyrektor nie ma prawa zamieszczać informacji na prośbę Wójta, dlaczego ta skarga 

najpierw została wysłana do Kuratora Oświaty oraz do Wojewody (nagranie od 03:11:51 do 

03:14:29). 

 

Przewodnicząca Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Magdalena Sznajder poinformowała, że 

radna miała prawo wysłać skargę, tam, gdzie uważała to za stosowne, ponieważ jest radną, zajęła 

się sprawą, ta kwestia była wyjaśniana na Komisji. Radna Maria Wolsztyńska odpowiedziała ad 

vocem, wywiązała się dyskusja (nagranie od 03:14:39 do 03:16:42). 

 

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy Białe Błota Anna Banaszek udzieliła odpowiedzi radnej Marii 

Wolsztyńskiej, podkreśliła, że szkoła ma być azylem dla dzieci a nie tubą propagandową, 

wskazała, że tematem  powinna się zająć Komisji Oświaty, Kultury, Zdrowia, Pomocy 

Społecznej  

i Sportu (nagranie od 03:16:42 do 03:18:50). 

 

Przewodnicząca Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Magdalena Sznajder wskazała, że skarga 

powinna być złożona na Wójta, który był najprawdopodobniej inicjatorem tego pisma  

i wykorzystał dyrektorów, którzy chcieli być wobec Wójta lojalni (nagranie od 03:18:57 do 

03:20:01). 

 

Wójt Gminy Białe Błota Dariusz Fundator przypomniał, że radnym zostały przedstawione 

wszystkie wyliczenia, dlaczego koniecznym jest wybudowanie przedszkola gminnego. 

Powiedział, że informacja, która została przekazana przez e-dziennik, miała przede wszystkim 

dotrzeć do wszystkich mieszkańców, którzy mają dzieci, odniósł się do sytuacji edukacji 

przedszkolnej w gminie (nagranie od 03:20:01 do 03:22:52). 

 

Radny Jacek Krzyżanowski powiedział, że dyrektorzy nie złamali prawa, informacja została 

umieszczona na komunikatorze (nagranie od 03:23:11 do 03:23:33). 

 

Radny Sławomir Ruge zauważył brak regulaminu, który mówiłby, co wolno a czego nie wolno 

zamieszczać w e-dzienniku, poruszył kwestie danych osobowych rodziców, mieszkańców, 

którzy mogą sobie nie życzyć takiej informacji, zauważył, że dyrektor szkoły w Białych Błotach 

nie przesłała rodzicom komunikatu (nagranie od 03:23:41 do 03:24:35). 

 

Wójt Gminy Białe Błota Dariusz Fundator podkreślił, że nikt z dyrektorów nie dostał od Wójta 

polecenia, to była ich inicjatywa. Wójt potwierdził, że nie ma takiego regulaminu, nie ma 

obowiązku by taki regulamin był, wykładnia prawna wskazuje, że nie nastąpiło złamanie prawa 

(nagranie od 03:24:35 do 03:26:10). 

 

Radny Sławomir Ruge poinformował o tym, że prosił dyrektora, aby przesłać rodzicom 

informacje na temat organizowanej przez radnego konferencji dotyczącej zapobiegania 

uzależnieniom, dyrektor odpowiedział, że do spraw politycznych nie będzie się mieszał. Radny 

zapytał, do czego służy e-dziennik (nagranie od 03:26:11 do 03:27:03). 

 

Wójt odpowiedział, że decyzją dyrektora jest publikowanie w e-dzienniku spraw, które on uważa 

za istotne. Wójt potwierdził, że to było jego pismo (nagranie od 03:27:07 do 03:27:33). 
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Radna Aleksandra Lubońska powiedziała, że w przypadku szkoły w Białych Błotach, pismo od 

Wójta wpłynęło, ale nie było mowy o tym, że pismo ma być wysłane przez e-dziennik. Radna 

zauważyła, że moduł komunikatora nie jest stricte e-dziennikiem, zdaniem radnej zanim skarga 

została złożona, należało najpierw porozmawiać (nagranie od 03:27:48 do 03:29:31). 

 

Zdaniem radnego Łukasza Wyszomirskiego Dyrektor Szkoły Podstawowej w Łochowie 

przekazał pismo Wójta nacechowane subiektywnie, to była decyzja indywidualna. Radny poczuł 

się dotknięty faktem rozesłania dokumentu, jego treścią oraz identyfikacją dyrektora z tym 

dokumentem. Radny podkreślił bezprawne użycie bazy danych szkoły do wysyłania prywatnych 

treści Wójta, odniósł się do treści zawartych w piśmie (nagranie od 03:29:39 do 03:40:17). 

 

Według radnego Krzysztofa Michalaka tego typu pismo nigdy nie powinno trafić do placówek 

oświatowych, szkoła jest od tego, żeby uczyć, to była subiektywna opinia Wójta, z którą radny 

się nie zgadza (nagranie od 03:40:24 do 03:41:40). 

 

Przewodnicząca Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Magdalena Sznajder odczytała fragment 

protokołu z Komisji Skarg, Wniosków i Petycji, na której obecny był Mirosław Donarski 

Dyrektor Szkoły Podstawowej im. Jana Pawła II w Łochowie, który powiedział, że jego 

obowiązkiem jest wykonywanie poleceń przełożonego, czyli Wójta Gminy Białe Błota (nagranie 

od 03:41:45 do 03:43:26). 

 

Wójt Gminy Białe Błota Dariusz Fundator odniósł się do prowadzonych rozmów na temat 

budowy przedszkola, poruszył kwestię ogłoszenia kolejnego przetargu (nagranie od 03:43:31 do 

03:46:20). 

 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Białe Błota Henryk Sykut poruszył kwestię wzrostu kosztów 

budowy przedszkola, braku dofinansowania, możliwości budowy obiektu w innym systemie. 

Wójt Gminy Białe Błota Dariusz Fundator odniósł się do słów Wiceprzewodniczącego, nie 

zgadzając się z tezami przez niego przedstawionymi. Wójt odniósł się do zaproponowanej przez 

radnych metody wybudowania przedszkola oraz do rozwiązań zaproponowanych przez urząd 

(nagranie od 03:46:20 do 03:55:32). 

 

Radny Piotr Mądrzyński poruszył temat ceny stali oraz podpiwniczenia (nagranie od 03:55:33 

do 03:56:11). 

 

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy Białe Błota Anna Banaszek na zakończenie powiedziała, że 

szkoła i dyrektor to jest organ nadzorujący i sprawujący nadzór pedagogiczny i na tym powinno 

się opierać jej praca, a nie być tubą propagandową (nagranie od 03:56:21 do 03:57:40). 

 

Radna Maria Wolsztyńska przypomniała, że to nie był e-dziennik, tylko komunikator, organem 

prowadzącym jest Wójt i ma takie prawo, rozporządzenie Ministra Edukacji Narodowej nie 

reguluje kwestii przesyłania informacji, zdaniem radnej ta skarga jest niezasadna (nagranie od 

03:57:43 do 03:59:14). 

 

Radny Łukasz Wyszomirski powiedział, że czuje się oburzony treścią tego pisma i w tym 
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zakresie popiera tę skargę (nagranie od 03:59:14 do 03:59:49). 

 

Radna Aleksandra Lubońska wyraziła ubolewanie, że najpierw nie było rozmów, że najpierw ta 

skarga nie trafiła do Komisji Skarg, Wniosków i Petycji. Nastąpiła wymiana zdań. 

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy Białe Błota Anna Banaszek zaprosiła radną do pracy  

w komisji. Radny Łukasz Wyszomirski odniósł się do słów radnej Aleksandry Lubońskiej 

(nagranie od 03:59:49 do 04:00:43). 

 

Przewodnicząca Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Magdalena Sznajder odnosząc się do słów 

Marii Wolsztyńskiej powiedziała, że gdyby to był komunikator, to dostęp do tego mieliby 

wszyscy mieszkańcy, a nie tylko rodzice uczniów. Radna zauważyła, że komunikat nie został 

usunięty do dnia dzisiejszego (nagranie od 04:01:46 do 04:02:12). 

 

Głosowano w sprawie: 

w sprawie rozpatrzenia skargi Nr BRG.1510.16.2023 na działalność Dyrektora Szkoły 

Podstawowej w Łochowie oraz Dyrektor Szkoły Podstawowej w Przyłękach.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 9, PRZECIW: 9, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

 

ZA (9) 

Anna Banaszek, Piotr Mądrzyński, Leszek Niewiarowski, Ilona Nowakowska, Sławomir Ruge, 

Henryk Sykut, Magdalena Sznajder, Katarzyna Tomicka, Łukasz Wyszomirski 

 

PRZECIW (9) 

Bronisław Balcerowski, Magdalena Burdanowska, Kamilla Grzelak, Jacek Grzywacz, Jacek 

Krzyżanowski, Karolina Lachowicz, Aleksandra Lubońska, Zbigniew Moroz, Maria 

Wolsztyńska 

 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Krzysztof Michalak 

 

NIEOBECNI (2) 

Krzysztof Kocikowski, Sławomir Ossowski 

 

Uchwała nie została podjęta. 

 

19) w sprawie rozpatrzenia petycji Nr BRG. 1520.2.2023 dot. wykonania przejść dla pieszych 

w obrębie ulicy Czerskiej w Białych Błotach, 

 

Przewodnicząca Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Magdalena Sznajder przedstawiła projekt 

uchwały (nagranie od 03:26:03 do 03:27:09). 
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Głosowano w sprawie: 

w sprawie rozpatrzenia petycji Nr BRG. 1520.2.2023 dot. wykonania przejść dla pieszych w 

obrębie ulicy Czerskiej w Białych Błotach.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 18, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

 

ZA (18) 

Bronisław Balcerowski, Magdalena Burdanowska, Kamilla Grzelak, Jacek Grzywacz, Jacek 

Krzyżanowski, Karolina Lachowicz, Aleksandra Lubońska, Piotr Mądrzyński, Krzysztof 

Michalak, Zbigniew Moroz, Leszek Niewiarowski, Ilona Nowakowska, Sławomir Ruge, 

Henryk Sykut, Magdalena Sznajder, Katarzyna Tomicka, Maria Wolsztyńska, Łukasz 

Wyszomirski 

 

PRZECIW (1) 

Anna Banaszek 

 

NIEOBECNI (2) 

Krzysztof Kocikowski, Sławomir Ossowski 

 

Rada Gminy Białe Błota podjęła uchwałę Nr RGK.0007.68.2023 w sprawie rozpatrzenia 

petycji Nr BRG. 1520.2.2023 dot. wykonania przejść dla pieszych w obrębie ulicy Czerskiej 

w Białych Błotach. 

 

20)  w sprawie rozpatrzenia skargi Nr BRG.1510.15.2022 na Wójta Gminy Białe Błota, 

 

Głosowano w sprawie: 

w sprawie rozpatrzenia skargi Nr BRG.1510.15.2022 na Wójta Gminy Białe Błota.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 18, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

 

ZA (18) 

Bronisław Balcerowski, Anna Banaszek, Magdalena Burdanowska, Kamilla Grzelak, Jacek 

Grzywacz, Karolina Lachowicz, Aleksandra Lubońska, Piotr Mądrzyński, Krzysztof Michalak, 

Zbigniew Moroz, Leszek Niewiarowski, Ilona Nowakowska, Sławomir Ruge, Henryk Sykut, 

Magdalena Sznajder, Katarzyna Tomicka, Maria Wolsztyńska, Łukasz Wyszomirski 

 

PRZECIW (1) 

Jacek Krzyżanowski 

 

NIEOBECNI (2) 
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Krzysztof Kocikowski, Sławomir Ossowski 

 

Rada Gminy Białe Błota podjęła uchwałę Nr RGK.0007.69.2023 w sprawie rozpatrzenia 

skargi Nr BRG.1510.15.2022 na Wójta Gminy Białe Błota. 

 

21) zmieniająca uchwałę w sprawie zatwierdzenia planów prac Komisji Stałych Rady Gminy 

Białe Błota, 

 

Głosowano w sprawie: 

zmieniająca uchwałę w sprawie zatwierdzenia planów prac Komisji Stałych Rady Gminy Białe 

Błota.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

 

ZA (19) 

Bronisław Balcerowski, Anna Banaszek, Magdalena Burdanowska, Kamilla Grzelak, Jacek 

Grzywacz, Jacek Krzyżanowski, Karolina Lachowicz, Aleksandra Lubońska, Piotr Mądrzyński, 

Krzysztof Michalak, Zbigniew Moroz, Leszek Niewiarowski, Ilona Nowakowska, Sławomir 

Ruge, Henryk Sykut, Magdalena Sznajder, Katarzyna Tomicka, Maria Wolsztyńska, Łukasz 

Wyszomirski 

 

NIEOBECNI (2) 

Krzysztof Kocikowski, Sławomir Ossowski 

 

Rada Gminy Białe Błota podjęła uchwałę Nr RGK.0007.70.2023 zmieniająca uchwałę  

w sprawie zatwierdzenia planów prac Komisji Stałych Rady Gminy Białe Błota. 

 

Ad 10. Interpelacje i zapytania radnych wraz z odpowiedziami.  

 

Radna Magdalena Sznajder przedstawiła pytania Rady Sołeckiej Ciele dotyczące ścieżki pieszo-

rowerowej w Cielu. W związku ze szczegółowością zadanych pytań Wójt poinformował, że 

odniesie się do nich na piśmie. Sekretarz Gminy Ewa Galicka przywołała art. 24 ust. 6 ustawy  

o samorządzie gminnym zaznaczając, że interpelacje i zapytania składane są na piśmie do 

Przewodniczącego Rady, który przekazuje je niezwłocznie Wójtowi, odpowiedź udzielana jest 

na piśmie nie później niż w terminie 14 dni.  Radna poinformowała o dzikim wysypisku śmieci, 

zgłoszenie w tej sprawie zostało wysłane do urzędu. Wójt przedstawił procedurę postępowania 

w takich przypadkach. Radna poruszyła temat przystanku autobusowego na wjeździe do 

Trzcińca, zwróciła się o postawienie w tym miejscu przystanku autobusowego szkolnego, gdzie 

mieszkańcy mogliby się schronić przed złymi warunkami atmosferycznymi. Radna Magdalena 

Sznajder zapytała o kontynuację programu Senior + i istnienie klubów seniora. Wójt Gminy Białe 

Błota Dariusz Fundator potwierdził, że kluby seniora są związane trwałością projektu i będą 

realizowane. W sprawie odbioru ul. Myśliwskiej w Cielu radna poprosiła o przesunięcie godziny 

zaplanowanego odbioru technicznego, aby radni mogli w nim uczestniczyć. Wójt odpowiedział, 
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że odbiór techniczny leży w gestii organu wykonawczego (nagranie od 04:07:09 do 04:19:09). 

 

Obrady opuścił radny Łukasz Wyszomirski.  

 

Radny Krzysztof Michalak zapytał o progi zwalniające w Zielonce oraz w Cielu na ul. Osiedle, 

gdzie znajduje się przedszkole Cztery Pory Roku. Radny zapytał czy są podejmowane działania 

w temacie ul. Żurawinowej w Łochowie. W sprawie ul. Betonowej w Białych Błotach radny 

zapytał o wycięcie świerków srebrzystych, które tam stały, czy było to konieczne, poprosił  

o przyjrzenie się sytuacji. Radny zapytał o wydawaną gminną gazetkę „Białe Błota Tu i Teraz”, 

kto jest jej redaktorem naczelnym i jakie ma do tego kompetencje, czy mieszkańcy mogą 

zgłaszać tematy. Kierownik Referatu Dróg i Gospodarki Odpadami Michał Kostkowski udzielił 

odpowiedzi w kwestii progów zwalniających na ul. Jaworowej w Zielonce. W sprawie progów 

zwalniających w Cielu zaznaczył, że starostwo powiatowe nie uzgadnia progów poza obszarem 

zabudowanym, poinformował o możliwości rozszerzenia projektu oznakowania terenu 

zabudowanego. Wójt Gminy Białe Błota Dariusz Fundator odniósł się do wycinki drzew, projekt 

na wycinkę został zatwierdzony przez Urząd Gminy, został przedstawiony plan dokonania 

nasadzeń uzupełniających. Zdaniem radnego nie było konieczności wycinania tam wszystkich 

drzew. Sekretarz Gminy Ewa Galicka odpowiedziała na pytania dotyczące kwartalnika „Białe 

Błota Tu i Teraz”, przytoczyła zapisy prawa prasowego dotyczące redaktora naczelnego, 

potwierdziła, że redaktorem naczelnym jest Zastępca Wójta Gminy Białe Błota Paweł Zuehlke, 

poinformowała, że mieszkańcy mogą kontaktować się z redakcją za pomocą adresu mailowego. 

Radny Krzysztof Michalak zapytał czy Zastępca Wójta został wybrany na podstawie konkursu, 

Sekretarz odpowiedziała, że nie ma obowiązku powoływania zastępcy Wójta w drodze konkursu 

(nagranie od 04:19:19 do 04:29:49). 

 

Radna Katarzyna Tomicka zapytała, który wariant brany jest pod uwagę spośród tych 

przedstawionych przez Zarząd Dróg Miejskich i Komunikacji Publicznej w Bydgoszczy, kiedy 

te warianty zostaną wdrożone, omówione z radnymi, który wariant Urząd przyjmuje do 

wprowadzenia. Radna poprosiła a sprawdzenie dziur i wyrw, które znajdują się na rogu  

ul. Dębowej a ul. Olszynowej, poprosiła o wycięcie drzew oraz krzewów na ścieżce pieszo-

rowerowej na ul. Szosa Nakielska a ul. Grabowa. Wójt Gminy Białe Błota Dariusz Fundator 

wyraził gotowość do omówienia z radnymi przedstawione przez Zarząd Dróg Miejskich  

i Komunikacji Publicznej w Bydgoszczy napełnienie pojazdów, w celu podjęcia decyzji, co do 

propozycji rozszerzenia funkcjonowania linii autobusowej nr 92 (nagranie od 04:30:15 do 

04:32:49). 

 

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy Anna Banaszek przypomniała o wniosku w sprawie 

zamontowania lustra na ul. Storczykowej a wyjazd na ul. Dębową, jest tam ograniczona 

widoczność (nagranie od 04:33:35 do 04:34:14). 

 

Radny Sławomir Ruge powiedział, że potrzebne jest spotkanie w celu omówienia kwestii linii 

autobusowej nr 92. W kwestii budowy ul. Jedlinowej w Łochowie radny zapytał czy w projekcie 

uwzględniono zamontowanie progów zwalniających, jego zdaniem są one tam potrzebne, zapytał 

także czy można przy zjeździe na Szosę Bydgoską wyprofilować prawoskręt, aby dłuższe 

samochody nie najeżdżały na ścieżkę pieszo-rowerową. Radny zapytał, na jakim etapie jest 

rozbudowa targowiska wiejskiego w Łochowie, kiedy zostanie uprzątnięty teren, wspomniał 
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także o konieczności udrożnieniu ślepej obecnie ul. Jachtowej i włączenia jej do Szosy 

Nakielskiej. Kierownik Referatu Inwestycji Anna Bromka poinformowała, że gmina nie 

otrzymała dofinansowania na budowę targowiska, w związku z tym na ten cel trzeba będzie 

zaangażować w budżecie większe środki. Radny Sławomir Ruge przypomniał, że projekt został 

wykonany były rozmowy o możliwości pozyskania dofinansowaniu, poprosił o wyjaśnienie. 

Sekretarz Gminy Ewa Galicka odpowiedziała, że targowisko było odrębnym projektem, były na 

ten cel składane wnioski na pozyskanie środków zewnętrznych, zaś przyjęta w zeszłym roku 

uchwała wyznaczała w obrębie tego miejsca, gdzie miało powstać targowisko, miejsce zgodnie 

z ustawą o pomocy rolnikom w sprzedaży ich własnych produktów i to nie jest targowisko,  

a wyznaczone miejsce, gdzie rolnicy mogą handlować własnymi wyrobami. Radny zwrócił 

uwagę na bałagan na tym terenie, na hałdy, które są tam składowane, teren przy transformatorze 

nie jest wykoszony. Kierownik Referatu Inwestycji Anna Bromka w kwestii ul. Jachtowej 

poinformowała, że urząd na etapie projektowania wystąpił o lokalizację zjazdu do Zarządu Dróg 

Powiatowych, zjazd zostanie wykonany zgodnie z wydaną decyzją i jej warunkami na etapie 

budowy targowiska. Wójt Gminy Białe Błota Dariusz Fundator zabrał głos w temacie 

uporządkowania terenu i projektowanych zjazdów (nagranie od 04:34:30 do 04:46:08). 

 

Radna Ilona Nowakowska kierując słowa do radnego Jacka Krzyżanowskiego zauważyła, że 

rozkład jazdy linii 92 nie jest dostoswany do potrzeb mieszkańców. Radna odczytała pisma, które 

następnie złożyła do Przewodniczącego Rady Gminy: interpelację dotyczącą ujawnienia 

informacji na temat pieców do wypalania ceramik, ich użycia, kosztów i przychodów 

wykonywanych za ich pomocą rzeczy, interpelację dotyczącą wszczęcia postępowania  

o udzielenie zamówienia publicznego na budowę świetlicy wiejskiej w Murowańcu, wniosek  

o udostepnienie dokumentów niezbędnych do wykonania obowiązków radnej oraz pytania do 

Dyrektor Gminnego Centrum Kultury Violetty Drążkowskiej (nagranie od 04:46:22 do 

04:55:22). 

 

Radna Aleksandra Lubońska zapytała, na jakim etapie jest sprawa przejścia dla pieszych przy  

ul. Czerskiej / Baryckiej. Radna zapytała Wiceprzewodniczącą Rady Gminy Białe Błota Annę 

Banaszek, kto ją upoważnił do tego, żeby krzyczeć na radnych, podkreśliła, że nie unika swojej 

pracy w żadnej komisji, zaapelowała o wzajemny szacunek. Wiceprzewodnicząca Rady Gminy 

Białe Błota Anna Banaszek odpowiedziała, że Przewodnicząca Komisji Skarg, Wniosków  

i Petycji wiele razy prosiła o pomoc i wsparcie, ze strony radnych nie ma żadnego 

zainteresowania, radni nie pracują (nagranie od 04:55:39 do 04:59:51). 

 

Przewodniczący Rady Gminy Białe Błota Jacek Grzywacz zgłosił, że do radnych docierają 

informacje w sprawie drogi powiatowej, która ma zostać podzielona na 6 odcinków krótszych 

niż 1 km, co nie będzie wymagało przeprowadzenia konsultacji społecznych. Przewodniczący 

Rady Gminy zapytał o stoły i wiatę, które miały być postawione na placu sołeckim  

w Łochowicach. Odniósł się wydania decyzji dla dużych hal, wskazując na brak wyjazdów dla 

firm. W kwestii zjazdu na ul. Wodną w Lisim Ogonie Przewodniczący zwrócił uwagę na 

konieczność zamknięcia tego podjazdu. Mieszkańcy Łochowic zgłaszają, że wykupywane są 

działki z dużą ilością drzew, które następnie są wycinane, zalegają gałęzie, mieszkaniec 

zaproponował, aby zgromadzić je w jednym miejscu i wypożyczyć rębak, aby można było to 

zabrać. Kierownik Referatu Inwestycji Anna Bromka poinformowała, że umowa na wiatę  

w Łochowicach została podpisana, wkrótce zostanie przekazany plac budowy pod budowę wiaty. 
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Wójt Gminy Białe Błota Dariusz Fundator odniósł się do kwestii przeprowadzenia konsultacji 

społecznych w ramach wydawanej decyzji środowiskowej, potwierdził, że konsultacje zostaną 

przeprowadzone, wszystkie przepisy formalno-prawne zostaną dochowane (nagranie od 

04:59:59 do 05:04:37). 

 

Ad. 11. Wolne wnioski i zapytania wraz z odpowiedziami. 

 

Mieszkanka Ewa Orcholska poruszyła temat skargi na Dyrektora Szkoły Podstawowej  

w Łochowie, jej zdaniem skargę należałoby złożyć na działania Wójta, poruszyła kwestię 

ochrony danych osobowych. Mieszkanka zauważyła, że Wójt w swoim oświadczeniu 

majątkowym nie uwzględnił refundacji kształcenia. W dalszej części wypowiedzi poruszony 

został temat odpowiedzi, jaką Dyrektor Gminnego Centrum Kultury udzieliła radnej Annie 

Banaszek w kwestii dostępu do informacji publicznej. Mieszkanka Ewa Orcholska zabrała głos 

w sprawie usług doradczych, z których korzysta urząd, chciałaby wiedzieć, czy w sprawie porad 

z Deloitta Urząd jest tak pewien ich prawidłowości. Wójt Gminy Białe Błota Dariusz Fundator 

odpowiedział, że jego oświadczenia majątkowe są składane zgodnie z przepisami prawa, są 

weryfikowane przez organ nadzoru, jakim jest Wojewoda. W sprawie umowy z firmą Deloitte 

Wójt wskazał, że umowa jest zawarta „od sukcesu”, firma bierze odpowiedzialność za wydawane 

decyzje, wskazał, że Deloitte dla gminy wypracował już 657 347,00 zł odzyskanych z podatku 

VAT. Mieszkanka wskazała, że Wójt nie wykazał tak zwanego przysporzenia, inaczej 

zmniejszenia zobowiązań, nie prawdą jest to, co Wójt napisał w swoim oświadczeniu 

majątkowym. Wiceprzewodnicząca Rady Gminy Białe Błota Anna Banaszek wyjaśniła, że 

przywołane przez mieszkankę artykuły w Gazecie Powiat nie są autorstwa ani jej, ani radnego 

Henryka Sykuta (nagranie od 05:05:28 do 05:16:50).  

 

Głos zabrał mieszkaniec Rafał Sznajder, zapytał Wójta czy Gmina Białe Błota prowadzi 

działalność gospodarczą w zakresie produkcji kruszywa lub przerobu odpadu budowlanego 

nieznanego pochodzenia. Mieszkaniec odniósł się do sposobu utwardzenia niewybudowanej 

części ul. Myśliwskiej w Cielu. Wójt odpowiedział, że wspomniany przez mieszkańca teren, był 

objęty terenem budowy, był tam zorganizowany tymczasowy przejazd. Po zakończeniu 

inwestycji droga zostanie przywrócona do użytkowania pierwotnego. Stosowane są kruszywa 

przyjmowane od mieszkańców. Mieszkaniec zapytał, jaki był koszt wyprodukowania materiału 

wywiezionego na ul. Myśliwska, jaki był koszt całej tej „operacji”. Kierownik Referatu Dróg  

i Gospodarki Odpadami Michał Kostkowski odpowiedział, że przeliczy koszty i udzieli 

odpowiedzi na piśmie, wskazał, że działalność PSZOK jest zwolniona z uzyskiwania decyzji na 

przetwarzanie odpadów. Mieszkaniec poprosił o włączenie filmu prezentującego kruszywo 

zastosowane na ul. Myśliwskiej. Zdaniem Wójta przyszli wykonawcy inwestycji na czas budowy 

nie zgodzą się na umożliwienie dojazdu mieszkańcom do ich posesji i będą zamykali teren 

budowy. Mieszkaniec zapytał radną Magdalenę Burdanowską, jakie było zadłużenie gminy  

w 2018 roku, kiedy Wójt obejmował Urząd. Wskazał, że było to wówczas około 28 mln. 

Skarbnik Gminy odpowiedziała, że wszystkie sprawozdania budżetowe są opublikowane  

w Biuletynie Informacji Publicznej w zakładce Finanse gminy, na obecną chwilę zadłużenie 

wynosi około 70 mln. Mieszkaniec nawiązał do ulotki Wójta sprzed wyborów, w której 

informował, że wyciągnie Gminę z długów (nagranie od 05:16:55 do 05:27:50). 

 

Mieszkanka Daria Włodarczyk odniosła się do słów Skarbnik użytych wobec mieszkańca oraz 
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do obrażania przez Wójta radnych. Powiedziała, że jako rodzic, jest oburzona sytuacją, że 

otrzymuje za pośrednictwem e-dziennika informację na temat pracy radnych. W sprawie 

autobusów mieszkanka poruszyła kwestię wariantów, jakie zostały przedstawione przez Zarząd 

Dróg Miejskich i Komunikacji Publicznej w Bydgoszczy oraz kwestię badania potoków 

pasażerskich. Mieszkanka zapytała Wójta, jaka jest różnica budżetu gminnego z podatków, przed 

powstaniem Panattoni i z powstaniem Panattoni. Wójt odpowiedział, że różnica wynosi około  

6 mln. Mieszkanka powiedziała, że wszystkie niedogodności związane z Panattoni ponoszą 

mieszkańcy Łochowa, Lisiego Ogona i Łochowic, jej zdaniem Wójt jest zobowiązany żeby 

mieszkańcom zorganizować trasę alternatywną linii 92. Mieszkanka zapytała Wójta jak widzi tę 

realizację. Mieszkanka Daria Włodarczyk poruszyła kwestie inwestycji drogi powiatowej, 

przejazdu transportu ciężkiego, braku alternatywnej drogi dla mieszkańców Lisiego Ogona, 

Łochowa i Łochowic (nagranie od 05:28:01 do 05:40:44). 

 

Mieszkanka Hanna Bernadowicz przypomniała hasła wyborcze Wójta, stwierdziła, że gmina jest 

przyjazna dzięki zwykłym, szarym pracownikom, a nie dzięki Wójtowi, który powinien dawać 

przykład. Mieszkanka podziękowała radnej Annie Banaszek w sprawie złożenia skargi oraz 

radnej Magdalenie Sznajder (nagranie od 05:41:04 do 05:46:12). 

 

Bronisław Balcerowski zaproponował, aby pisemne sprawozdanie Wójta, zaplanowane w pkt. 7 

porządku obrad, było przedstawiane przez Wójta w całości, aby to wybrzmiało na sesji.  

W kwestii ul. Gościnnej radny zaproponował rozważenie możliwości zamontowania jeszcze 

jednego progu zwalniającego. Radny zabrał głos w sprawie targowiska, zwrócił uwagę na brak 

toalety typu TOI TOI. Przejście dla pieszych przy ul. Grabowej nie ma jeszcze wymalowanych 

pasów, po jednej i po drugiej stronie ulicy wykostkowano peron dla przechodzących, brak 

oznakowania, żeby samochody zwolniły. Na ul. Grabowej, skrzyżowanie z ul. Cyprysową, przy 

ul. Storczykowej, jest problem z wyjazdem, brakuje znaku skrzyżowanie różnorzędne, brak 

widoczności (nagranie od 05:46:28 do 05:52:44). 

 

Radna Maria Wolsztyńska przedstawiła swoje wyliczenia, kwoty przeznaczone na inwestycje 

drogowe w poszczególnych sołectwach podzieliła przez ilość mieszkańców poszczególnych 

sołectw, oraz długość dróg na mieszkańca. Poinformowała, że pierwsze miejsce zajęło sołectwo 

Łochowice, Białe Błota zajęły miejsce 8. Radna przypomniała zapisy statutu, który stanowi, że 

głos może zabrać tylko osoba, której Przewodniczący udzielił głosu, zaapelowała, aby nie 

powtarzać opinii, że inwestycje prowadzone są tylko w Białych Błotach (nagranie od 05:52:55 

do 05:57:56). 

 

Mieszkaniec Łochowa Mateusz Grubczyński podjął kwestię konieczności rozebrania samowoli 

budowlanej, jaką jest boisko piłkarskie wybudowane przy Przedszkolu Zakątek Malucha, zapytał 

między innymi, co jest robione w tym temacie, kiedy mieszkańcy doczekają się konkretnych 

decyzji, złożył odrębne pismo do Wójta w tej sprawie. Wójt zaprzeczył stwierdzeniom 

dotyczącym prowadzenia uzgodnień pomiędzy Gminą a właścicielami przedszkola, wyjaśnił 

zawiłość sprawy, przedstawił problemy z własnością tego terenu, poruszył kwestię konieczności 

uporządkowania i zatwierdzenia planu miejscowego. Mieszkaniec Łochowa zauważył, że dostęp 

między ul. Kochanowskiego a ul. Szymborskiej to działka, na której stoi boisko, która jest 

własnością Gminy Białe Błota. Jego zdaniem umożliwienie przejazdu jest wyłącznie dobrą wolą 

właścicieli przedszkola, którzy nie liczą się z mieszkańcami. Mieszkańcom zależy, aby już teraz 
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mieć dojazd a nie czekać w niepewności. Wójt zapewnił, że trwają prace nad opracowaniem 

rozwiązania tej sprawy, urząd będzie się starał, aby było ono korzystne dla wszystkich stron, 

biorąc pod uwagę prawa własnościowe właścicieli gruntów, nieruchomości i prawa 

własnościowe gminy (nagranie od 05:58:18 do 06:09:58). 

 

Mieszkaniec Krzysztof Synakiewicz poruszył kwestię organizacji Dnia Dziecka w gminie, jego 

zdaniem sołtysi by lepiej to zorganizowali niż GCK. Poruszył kwestię oświaty, zapytał, dlaczego 

Wójt problemu oświaty nie zauważył wcześniej. Mieszkaniec poruszył kwestię przebiegu Sesji, 

odniósł się do kwestii udzielania mieszkańcom głosu. Zapytał Radnego Bronisława 

Balcerowskiego, co zrobił w sprawach ważnych dla mieszkańców Łochowa, Łochowic i Lisiego 

Ogona. Mieszkaniec zaproponował, aby przygotowywane na sesje sprawozdanie Wójta  

z działalności było udostępniane mieszkańcom dzień wcześniej, aby mieli możliwość zapoznania 

się z nim (nagranie od 06:10:14 do 06:17:12). 

 

Radna Magdalena Sznajder zapytała czy Gmina ma pozwolenie na kruszywo, radna 

przypomniała, że gminy była już kiedyś ukarana za wytwarzanie kruszywa, i z tego, co wie gmina 

nadal nie ma takiej zgody.  Radna odniosła się do hasła wyborczego Wójta, twierdząc, że to Wójt 

sam sobie zafundował lepszą przyszłość. Wójt przypomniał, że Radna także uczestniczyła  

w pracach komitetu, w którym startowała i miała świadomość tego, co pisała w ulotkach, to są 

również jej słowa. Nastąpiła wymiana zdań między Wójtem a radną Magdaleną Sznajder 

(nagranie od 06:17:22 do 06:20:00). 

 

Przewodniczący Rady Gminy Białe Błota Jacek Grzywacz poruszył temat budowy betoniarni  

w Lisim Ogonie, od strony ul. Twardej, droga jest już w tej chwili za wąska. Wójt poinformował, 

że w tym zakresie nie zostały jeszcze wydane żadne decyzje. Przewodniczący Rady Gminy podał 

przykład budowy Panattoni i braku zabezpieczenia wymogu budowy przez firmę zjazdów lub 

drogi dwupasmowej. Wójt przypomniał, że zakres współpracy z inwestorem był ustalany 

wspólnie, radni podejmowali w tym temacie uchwałę. Podjęto temat alternatywnej drogi, która 

miała wyprowadzić ruch z Panattoni i nie została uwzględniona w projekcie przebudowy drogi 

powiatowej (nagranie od 06:20:45 do 06:23:45).  

 

Marzanna Kreja redaktor naczelna Czasopisma Białe Błota info odniosła się do kwestii skargi na 

Dyrektora Szkoły Podstawowej w Łochowie, wskazując na naruszenie ochrony danych 

osobowych. Redaktor naczelna poruszyła temat konsultacji społecznych w sprawie drogi 

powiatowej, przypomniała hasło wyborcze Wójta, mówiące o tym, że konsultacje to standard. 

Marzanna Kreja redaktor naczelna Czasopisma Białe Błota info zapytała Wójta czy zwrócił 

pieniądze za studia MBA i czy zwrócił kwotę, którą wykazało RIO w wystąpieniu pokontrolnym 

i czy pracownicy Urzędu Gminy, którzy pobierali nienależne wynagrodzenia zwrócą te 

pieniądze, ponieważ nie ma tego zawartego w odpowiedzi na wystąpienie pokontrolne. Redaktor 

naczelna Czasopisma Białe Błota info odnosząc się do spotkania w Lisim Ogonie w sprawie 

drogi powiatowej, zapytała, kogo Wójt reprezentuje, Wójt wówczas powiedział, że reprezentuje 

mieszkańców i firmy. W dalszej części wypowiedzi podjęty został temat podwyżki wynagrodzeń 

w Urzędzie Gminy w 2022 roku. Marzanna Kreja redaktor naczelna Czasopisma Białe Błota info 

odniosła się do oświadczeń majątkowych Wójta, wskazała, brak wykazania w oświadczeniu 

przychodu z tytułu studiów. W temacie drogi powiatowej redaktor naczelna poruszyła kwestię 

kosztów, jakie gmina będzie musiała ponieść za realizację jednego odcinka tej drogi, wspomniała 
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o braku działań Wójta, aby zapewnić mieszkańcom drogę alternatywną. Marzanna Kreja redaktor 

naczelna Czasopisma Białe Błota info odnosząc się do aktywności mieszkańców, zadała pytanie 

czy gminie w ogóle jest Wójt potrzebny, czy może go zastąpić sztuczna inteligencja (nagranie od 

06:24:08 do 06:36:34). 

 

Wójt Gminy Białe Błota Dariusz Fundator przedstawił zrealizowane inwestycje drogowe oraz 

kubaturowe, jak i inwestycje planowane (nagranie od 06:36:35 do 06:53:53). 

 

Radny Sławomir Ruge zauważył, że czuje się urażony i niedoceniony. Odnosząc się do 

wypowiedzi Wójta, zapytał gdzie w tym jest Rada Gminy, praca i podjęte przez Radę Gminy 

uchwały, które pozwoliły na realizację tych inwestycji. Wójt odpowiedział, że przedstawił to, co 

organ wykonawczy dokonał na podstawie podejmowanych uchwał. Radna Katarzyna Tomicka 

poprosiła, aby przedstawione przez Wójta zestawienie udostępnić radnym na tablety (nagranie 

od 06:53:55 do 06:56:02). 

 

Ad. 12. Zakończenie obrad LXXV Sesji VIII Kadencji. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Białe Błota Jacek Grzywacz zakończył obrady LXXV Sesji Rady 

Gminy. 

 

 

Przewodniczący 

                                                                                                     Rady Gminy Białe Błota 

 

/-/Jacek Grzywacz 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Nagranie z sesji dostępne jest pod adresem:  

https://bialeblota.esesja.pl/transmisja/38396/sesja-rady-w-dniu-wtorek-30-maja-2023.htm 

 

Zgodnie z § 39 ust 2 i 5 Statutu Gminy Białe Błota uwagi do protokołu można wnosić do dnia  

20.06.2023 r. Uwagi można wnosić w formie pisemnej do Przewodniczącego Rady Gminy.  

 

https://bialeblota.esesja.pl/transmisja/38396/sesja-rady-w-dniu-wtorek-30-maja-2023.htm

